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§ 4  

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar mm. 
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§ 5  
 Tertialrapport 1 2020 för utbildningsnämnden 
  

Beslut 
1. Tertialrapport 1 2020 per den 30 april godkänns. Rapporten 
överlämnas till kommunstyrelsen. 
2. Utbildningsnämnden fastställer handlingsplanen mot 
våldsbejakande extremism, bilaga 4. 
3. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 1,5 
mnkr med anledning av krav i samband med utökning av 
gymnasium på fastigheten Huddinge Polygonen 1.  
4. Grundsärskoleverksamheten åk 7-9 vid Bäckahagens skola 
flyttas från och med läsårsstart 2020/2021 till Rågsveds 
grundskola under evakueringsperioden. 
5. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen god-
känner föreslagen budgetjustering om totalt 19,2 mnkr. 
6. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 
godkänner omslutningsförändringar om totalt 15,1 mnkr.  
7. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 2020-
05-11, dnr 1.2.2-3485/2020. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
samverkan med övriga avdelningar. Ärendet har behandlats i 
samverkan med de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. 
Ärendet har även behandlats vid funktionshinderrådets 
sammanträde den 13 maj 2020. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Tertialrapport 1 2020 per den 30 april godkänns. Rapporten 
överlämnas till kommunstyrelsen. 
2. Utbildningsnämnden fastställer handlingsplanen mot 
våldsbejakande extremism, bilaga 4. 
3. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 1,5 
mnkr med anledning av krav i samband med utökning av 
gymnasium på fastigheten Huddinge Polygonen 1.  
4. Grundsärskoleverksamheten åk 7-9 vid Bäckahagens skola 
flyttas från och med läsårsstart 2020/2021 till Rågsveds 
grundskola under evakueringsperioden. 
5. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen god-
känner föreslagen budgetjustering om totalt 19,2 mnkr. 
6. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 
godkänner omslutningsförändringar om totalt 15,1 mnkr.  
7. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilda uttalanden 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Den pågående coronapandemin innebär att förutsättningarna för 
utbildningsnämndens verksamhet har förändrats. Arbetet i 
Stockholms skolor och förskolor har behövt anpassas och 
distansundervisningen på gymnasiet har avkrävt personal och 
lärare extra arbetsinsatser och stor flexibilitet. Vi vill framföra 
vårt varmaste tack till personalen inom hela 
utbildningsförvaltningen för allt arbete denna exceptionella vår. 
 
I ett sådant här läge är det rimligt att stora delar av stadens 
verksamhet fokuserar på hantering av krisen. I tertialrapporten 
framgår att en hel del aktiviteter skjutits på framtiden. Det är i 
grunden bra att en omprioritering mot mer akuta uppgifter görs. 
Vi vill dock framhålla vikten av att om pandemin fortgår så 
måste nya vägar finnas för att kunna genomföra den verksamhet 
som skjutits på framtiden. Till exempel behöver tillsynen av 
förskolor komma igång igen. En plan behöver tas fram för hur 
tillsyn ska kunna genomföras på ett säkert sätt. Ett annat 
exempel är frågan om prao, kommer eleverna som under 
vårterminen inte kunnat ha prao kunna tillgodogöra sig det på 
annat sätt eller vid senare tillfälle? Även inställda utbildningar 
för personalen behöver genomföras på något sätt. Samtidigt vill 
vi framhålla att det är glädjande att läsa att mycket av 
utbildningsförvaltningens verksamhet i stor utsträckning kunnat 
fortgå trots pandemin. 
 
Vi har full förståelse för att det är mycket svårt att göra en 
ekonomisk eller verksamhetsmässig analys av pandemins 
konsekvenser i nuläget. Med det sagt ser vi att den borgerliga 
”strama” budgeten påverkar utbildningsnämndens verksamhet 
negativt. Liksom förra året måste stora uttag ur resultatfonderna 
göras för att uppnå en budget i balans. Prognosen i 
tertialrapporten bygger på att resultatenheterna hämtar 35 
miljoner kronor ur resultatfonderna.  
 
År 2019 var det första året med borgerlig budget och också 
första året på mycket länge som utbildningsnämnden gick med 
underskott. Under 2019 mer än fördubblades underskottet 
mellan tertialrapport 1 och 2 och till slut behövde ett uttag göras 
ur resultatfonderna på över 100 miljoner kronor. Följer 
innevarande år samma mönster kommer även år 2020 bli tufft. 
Två år i rad med budgetunderskott kan ingen vara nöjd med. 
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Ansvaret ska läggas där det hör hemma och faktum är att 2019 
års skattesänkning tillsammans med den sämsta skolbudgeten på 
hela 2000-talet leder till underskott i ekonomin och 
nedskärningar på stadens skolor. Det är en illa genomtänkt 
politik. 
 
Vi vill redan nu framhålla vikten av att utvärdera och lära av 
den pågående krisen. Den påverkan som pandemin kan tänkas få 
på elevernas skolresultat måste följas nära. En effekt av 
pandemin är en enorm utveckling i användandet av digitala 
verktyg. Fördelar och nackdelar av detta måste naturligtvis 
också analyseras. En sådan analys kan spela stor roll för den 
fortsatta digitaliseringen även efter pandemin. Vi förutsätter att 
en gedigen utvärdering och granskning genomförs, både vad 
gäller hanteringen av pandemin och dess effekter.  
 
Förberedelse måste finnas för att distansundervisningen på 
gymnasiet kan komma att fortsätta även i höst. Vi vill i det här 
sammanhanget påpeka de svårigheter som 
distansundervisningen inneburit för en del elever. Sedan 
gymnasiet övergick till distansundervisning den 18 mars har vi 
uppmärksammat att alla elever inte har lika tillgång till digitala 
verktyg, bland annat saknar en del elever tillgång till internet i 
hemmet. Vi kan se att vissa elever har gagnats av 
distansundervisningen medan andra har svårt för denna 
arbetsform och är i behov av särskilt stöd. En del elever mår 
också psykiskt dåligt över att mista sitt sociala sammanhang och 
vanliga rutiner. Därtill behöver frågan om skollunch fortsatt 
prioriteras. Vi anser att samtliga gymnasieelever ska ha tillgång 
till skollunch, särskilda skäl ska inte behöva anges.  
 
Vi ser det som mycket positivt att samverkan mellan skola och 
socialtjänst utvecklas. Det är välkommet att arbetet med de 
skolsociala teamen utvärderas, insatserna ska bygga på empiri 
och beprövad erfarenhet. Därför är det bra att få ett 
vetenskapligt underlag som förhoppningsvis kan leda till 
utveckling av teamens arbete. Samverkan med socialtjänsten är 
viktig inom många områden, men framförallt för att barn i 
behov av särskilt stöd ska få bra och tidigt stöd.  
 
I förskolerapporten konstaterades att flera stadsdelsförvaltningar 
inte kunnat påvisa några effekter på antalet inskrivna barn i 
förskolan kopplat till de insatser som görs. Kunskaper om varför 
barnen inte skrivs in saknas och det framgår inte vad staden 
behöver göra för att få den kunskapen. Vi anser att mer behöver 
göras inom detta område. Rätt resurser ska läggas på rätt 
verksamhet och vi vill därför påpeka vikten av uppföljning och 
utvärdering av stadens insatser för ökad inskrivningsgrad. 
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Vidare är det välkommet att handlingsplanen mot 
våldsbejakande extremism har uppdaterats. Den årliga 
kartläggningen är ett viktigt kunskapsunderlag. Fortsatta 
utbildningsinsatser riktat till personal i skolan måste genomföras 
inom detta område.  
 
Slutligen är det glädjande att grundsärskolans verksamhet 
uppmärksammas och att separata resultatdialoger ska 
genomföras. Ett ökat fokus på grundsärskolans specifika 
framgångsfaktorer och utmaningar är välkommet. Därtill tackar 
vi för att tertialrapporten innehåller statistik som tidigare inte 
redovisats. Jämförelsen av studieresultat för elever i Stockholms 
stads gymnasieskolor och för gymnasieelever folkbokförda i 
Stockholms stad är uppskattad. 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Sverigedemokraterna vill tacka förvaltningen och dess 
medarbetare för ett gediget arbete, som under svåra 
förhållanden, löst mängder med problem för att upprätthålla 
verksamheten. Förvaltningens arbete och ekonomi har påverkats 
av den pågående pandemin. Mot bakgrund av pandemins 
påverkan på samhället är det av vikt att staden är redo att 
rannsaka dess kostnader och prioritera skolans kärnverksamhet. 
Vi måste också se till att prioritera och verka för att tillgången 
på skyddsutrustning på stadens skolor är god, personal som 
elever ska aldrig känna risk för sin egen hälsa om man deltar i 
skolundervisningen. 


